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Upprop

Val av protokollsjusterare

Att justera dagens protokoll valdes Kerstin Johansson (PRO).

1. Information gällande Nära Vård, Sofia Johansson (MAR)

Sofia Johansson som är medicinskt ansvarig för rehabilitering (MAR) i
kommunen informerar om projektet Nära Vård. Sofia är också projektledare för
Nära Vård vilket innebär att hon informerar anställda och personer som är
berörda. Hon bevakar också andras projekt och frågor som uppstår i regionen.

Sofia visar en informationsfilm om Nära Vård. Där beskrivs det nya fokuset från
frågeställningen -Vad är det för fel på dig? till att man idag ställer frågan -Vad är
viktigt för dig?
Demografin i kommunen driver en nödvändig förändring då sjukdomsbilder och
behov av sjukvård förändras. Det ligger ett större fokus på förebyggande
åtgärder, egenvård och hjälpmedel. Nära Vård har fokus på personen och
relationer runt individen.
Sofia ställde frågan -Vad är Nära Vård för dig? till rådets deltagare. Svaren blev
varierade enligt följande.

· Att få ett brev hem och bli erbjuden hälsokontroll på vårdcentralen.

· Vård är i stort trivsel.

· Relationer med familjen.

· Avståndsmässigt ska saker vara nära och enkelt att ta sig till.

· Enkelt att få kontakt.

· Tillit till personal.

Rådet summerade att det kan betyda många olika saker.

Sofia informerade också om Äldrewebben på kommunens hemsida . Där finns
det mycket bra information, händelser och aktiviteter att tillgå. Där finns projektet
ABC som handlar om god psykisk hälsa.
ABC - ett projekt för god psykisk hälsa - Valdemarsviks kommun

Sofias Powerpointmaterial bifogas protokollsutskicket.

2(6)

https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/
https://www.valdemarsvik.se/kommun/utveckling-projekt/abc-ett-projekt-for-god-psykisk-halsa/


VALDEMARSVIKS KOMMUN

Kommunala Pensionärsrådet

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2022-05-11

Justerare

.......... Nhela Ali (S)

.......... Kerstin Johansson (PRO)

2. Information från Stöd och Omsorg, Louise Skymnevik Myndighetschef

Louise Skymnevik informerar om att verksamhetsplanen är tagen i
kommunstyrelsen och att sektor Stöd och Omsorg arbetar utifrån den.

Smittspridningen av Covid har lugnat ner sig i kommunen. Inom sektorn finns det
inget pågående arbete med smittan just nu.

Aktivitetsledare Linda Andersson arbetar med olika insatser för att motverka
ensamhet för äldre. Insatserna riktas sig först till de som är på äldreboenden.
Tanken är att det ska utvecklas efterhand till att gälla även de som bor i egna
hem.

Ett aktivt arbete för att minska utmaningarna gällande kompetensförsörjning
pågår. Sommarrekryteringen pågår fortsatt och basen av vikarier är anställda.
Dock så behövs det lite fler vikarier för att säkerställa att verksamheten fortlöper
om frånvaro uppstår.

Louise visar en film som informerar om tillsyn med telefon, trygghetskamera eller
besök. Det vanligaste är tillsyn via telefon där hemtjänsten ringer vid bestämda
tidpunkter. Om ingen svarar så prövar man att ringa igen. Om inte kontakt kan
etableras åker man ut och kontrollerar. Tillsyn med kamera sker också vid
bestämda tidpunkter. Fördelen med detta är att personen inte blir störd. Det är till
stor fördel för de som behöver tillsyn på natten.
Den sista åtgärden är besök i hemmet vid bestämda tidpunkter.

Fråga ställs om det finns GPS-larm på personer som är dementa och vandrar
iväg. Det är inget som använts i kommunen i nuläget.

3. Genomgång av föregående protokoll

Uppföljande fråga ställs gällande gatubelysning vid Syntorp. Nhela Ali meddelar
att vid Kommunstyrelsen 2022-05-09 så togs beslut att Valdemarsviks kommun
sätter upp gatubelysning där Trafikverket valt att ta bort belysning. Det gäller
även upp till Mossebo. Förhoppningen är att installationen är klar till i höst.
Vattenfall ansvarar för all gatubelysning som finns i kommunen.
Uppföljande fråga ställs gällande sopsorteringen i Ringarum vilken inte är i
kommunens ägo. Plan- och byggchef Aline Eriksson meddelar att förhandlingar
pågår med företaget som är ägare av anläggningen. En ny placering skulle
kunna vara tänkvärd mitt emot gamla brandstationen.
Kerstin Johansson (PRO) påpekar också att det går mycket tung trafik på lilla
vägen till Gusum. De ska in till Nordic Brass. De kör sannolikt på väg som GPS
anvisar (Åbyvägen). Det behövs bättre skyltning kortaste vägen in och
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Lantmäteriet behöver klassa om vägen som idag används så att den inte
kommer upp i GPS-sökning som bra väg tipsar Håkan Thedvall (PRO) om.

Protokollet läggs till handlingarna.

4. Information från politiken, Nhela Ali (S) och Per Hollertz (M)

Ett nytt korttidsboende för barn är under projektering. Ett förslag lämnas till
kommande Kommunstyrelsens sociala omsorgsutskott (KS-SOU).

Ett stort intresse av trygghetsboenden som är ordentligt anpassade finns. I
nuläget finns inga privata aktörer som är intresserade av att starta en sådan
verksamhet. Anpassningar av befintliga fastigheter är inte så intressant då
statliga bidrag inte täcker kostnaderna för anpassningar, vilket innebär en
merkostnad för bostadsägaren. Det finns inte heller något bostadsbolag i
kommunal regi. Privata aktörer ser svårigheter i att räkna hem bostäder med
marknadsmässiga hyror i Valdemarsvik. Bostäder finns i Valdemarsvik men inte
med lättillgänglighet.

Frågan gällande vårdcentrum ligger nu på lokal politikernivå. Beslut behöver tas
om vad och hur det ska drivas samt vilka som ska vara i lokalerna. Beslut att gå
med i projektering med regionen är beslutad.

På Kommunstyrelsen 2022-05-09 diskuterades ramar för målbudget och till
hösten börjar det stora budgetarbetet. Ramarna beslutas den 7:e juni. Ett tidigt
beslut är nödvändigt så att förvaltningen vet vad de har att arbeta med. Ett stort
arbete inom politiken läggs på att öka tillväxten i kommunen.

Karnevalbåtsfestivalen kommer att genomföras första helgen i juli (8-9 juli).
Klassikerfestivalen genomförs i slutet av juli (30 -31 juli) . Allsångskvällar startar i
augusti. Många evenemang kommer igång igen efter uppehåll under pandemin.
Kommunen har bidragit lite extra till olika aktiviteter när nu samhället öppnar upp
igen.

Helena Johansson (PRO) påpekar att det är viktigt med information utåt då
många tror att det inte händer något i Valdemarsviks kommun. Hon tycker det
händer mängder av saker.

5. Information gällande pågående stadsplaner, Aline Eriksson Plan- och
Byggchef
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Plan- och Byggchef Aline Eriksson informerar om vart det finns skyddsrum i
kommunen. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap ansvarar för dessa.
Håkan Thedvall (PRO) saknar information om skyddsrum i exempelvis trapphus
som fanns förr i tiden. Problemet är att det inte finns tillräckligt med skyddsrum
idag. De som finns ska i stort täcka tätorter som ses som större chanser till mål
vid krig. Det finns ett antal privata skyddsrum som är fastighetsägarnas ansvar.
MSB sköter tillsynen på dessa. Kommunen har där inte heller något ansvar.

Aline Eriksson redovisar pågående projekt och planer i kommunen. Hon
redovisar även medskickad information från fastighetschef Mikael Jonsson enligt
följande;

Åtgärder påbörjas i höst med att förhindra översvämningar nere i Valdemarsviks
centrum.
En ny detaljplan utarbetas gällande Ålö som är ett privat alternativ. Där vill man
stycka av ett antal tomter för byggnation.
Fler tomter planeras i Ringarum längs med vägen mot Gusum bakom det gamla
stallet. Ringarum är en gammal kulturbygd och det är svårt att hitta bra tomter för
villabebyggelse.
Bebyggelse vid Gryts skola ligger i startgroparna. Planerna är 10-15 villor. Just
nu arbetas det med att säkerställa så att marken inte blir översvämmad då den
har tendenser att bli vattensank.
Vid tomt med namn Lustjakten i närheten av Grännäs planeras ett
flerbostadshus av en privat aktör.
I Gusum görs stadsplaner om med större byggrätter på befintliga tomter.
Detaljplan gällande Ämtö stugby ses över och rättas till då den är gammal och
inaktuell.
Ett nytt vattenverk planeras och man tittar i nuläget på en optimal placering.
Detaljplan vid Fyruddens hamn ses över så den blir mer tillåtande i
bestämmelserna. Hamnområdet har ändrat inriktning och detaljplanen bör därför
anpassas utifrån detta.
I Valdemarsvik så görs detaljplanen gällande Miriams veranda och stationshuset
om. Stationshuset har vunnit laga kraft och kan nu säljas.
En ny detaljplan i Eköns naturreservat med helt ny camping och bostäder har
överklagats till mark- och miljödomstolen. Dom inväntas.
Undersökningar pågår för att hitta fler tomtområden runt tätorten. Här behöver
man beakta att tomterna hamnar ca 2,70 över havsnivån.

Ovan redovisade åtgärder/planer är ett urval av olika projekt som är igång och
som har störst allmänintresse. Många fler projekt är under utarbetning.

Aline Erikssons Powerpointmaterial bifogas protokollsutskicket.

6. Övrigt
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Servicelinjen är på prov och Valdemarsvik valdes utifrån topografin på
stadskärnan. Den går på torsdagar och intresset har inte varit så stort. Det kan
vara så att marknadsföringen varit dålig. Åsikter finns om att bussen borde går
förbi affär och vårdcentral. Provperioden kommer att förlängas och fråga ställs till
Kristina Hörnqvist om servicebussen kan utökas att även gälla Gusum.

Nästa sammanträde är 2022-09-28. Det sista mötet för året är planerat till
2022-11-23.
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